
Miks on oluline teatada ravimi kõrvaltoimest?  

https://www.youtube.com/watch?v=H0ctzDjJGg8 

Vaata videot ja vasta küsimustele! 

1) Millega arvestab arst patsiendile ravimi väljakirjutamisel? 

2) Millist infot arst patsiendile veel annab? 

3) Kas arstile tuleb teada ainult infolehes kirjeldatud kõrvaltoimetest või ka nendest, mida infolehes 

kirjeldatud pole, aga mis tekivad ravi ajal ja mille puhul inimene ravimiga seotust kahtlustab?  

4) Kas kõrvaltoimest saab ka teisel viisil teatada kui arsti kaudu? 

5) Miks on vaja enne ravimi võtmist lugeda ravimipakendis olevat infolehte? 

6) Mida võib arst teha, kui ravimi kasutamisel tekib kõrvaltoime? 

7) Miks on kõrvaltoimest teatamine oluline? 

 

 

Vastused  

1) Arst arvestab ravimi väljakirjutamisel patsiendi olemasolevate haiguste ja ravimitega, mida 

patsient juba võtab.  

2) Arst annab juhiseid, kuidas ravimit võtta ja mida selle juures vältida. 

3) Arstile tuleb teatada kõikidest kõrvaltoimetest. 

4) Kõrvaltoime teatise saab ravimiametisse saata ka patsient ise, kuid parem on seda teha arsti 

kaudu. 

5)  Nii saad teada, millised kõrvaltoimed võivad ravimit võttes tekkida ja mida sel juhul ette 

võtta. 

6)  Arst teeb vajalikud uuringud, et selgitada välja, kas tegemist on ravimi kõrvaltoime või mõne 

muu haigustunnusega. Vajadusel võib arst määrata teise ravimi või kohandada ravimi 

annust. 

7) Kõrvaltoimetest teatamine on oluline, et üles leitaks ka ravimi kasutamisel harva esinevad 

uued kõrvalnähud. Nende andmete põhjal täiendatakse pidevalt ravimi infolehti. Nii jõuab 

info arstideni ja nad oskavad ravimi uusi kõrvaltoimeid ravida.  

https://www.youtube.com/watch?v=H0ctzDjJGg8

